
 

Προς το Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων 

ΑΝΑΦΟΡΑ 

Για τους κ.κ. Υπουργούς Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών και 

Ανάπτυξης 

Θέμα: «Ανάγκη Μείωσης ΦΠΑ στην Εστίαση» 

Η Βουλευτής ΣΥΡΙΖΑ - ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ Γεροβασίλη Όλγα 

καταθέτει προς τους κ.κ. Υπουργούς Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών και 

Ανάπτυξης την υπ’ αριθμ. 919/09.07.2024 Επιστολή του Επιμελητηρίου 

Άρτας και την υπ’ αριθμ. 24/09.07.2024 Επιστολή της Ομοσπονδίας 

Επαγγελματιών Βιοτεχνών και Εμπόρων Άρτας, αμφότερες με Θέμα: «Αίτημα 

για μείωση ΦΠΑ στον κλάδο της Εστίασης», με τις οποίες τίθεται επιτακτικά το 

αίτημα για μείωση του ΦΠΑ κατόπιν της άδικης αύξησής του από 13% σε 

24% στην επιτόπια κατανάλωση (σερβιριζόμενα) κάθε είδους καφέδων, και 

ροφημάτων στις επιχειρήσεις εστίασης, μια αύξηση που είναι αδύνατον να 

απορροφηθεί από τις επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν βρεθεί το προηγούμενο 

διάστημα αντιμέτωπες με σειρά ανατιμήσεων στην ενέργεια και τις πρώτες 

ύλες. Όπως αναφέρουν οι επαγγελματίες, η αύξηση αυτή οδηγεί σε 

οικονομική εξάντληση τα καταστήματα εστίασης, δημιουργεί αθέμιτο 

ανταγωνισμό και προκαλεί αυξήσεις τιμών που επιβαρύνουν τον τελικό 

καταναλωτή. Όπως δε καταλήγουν υπάρχει ανάγκη για άμεση παρέμβασή για 

τη μείωση του ΦΠΑ, ώστε να είναι βιώσιμες οι επιχειρήσεις στον κλάδο της 

εστίασης. 

Επισυνάπτεται η υπ’ αριθμ. 919/09.07.2024 Επιστολή του 

Επιμελητηρίου Άρτας και η υπ’ αριθμ. 24/09.07.2024 Επιστολή της 

Ομοσπονδίας Επαγγελματιών Βιοτεχνών και Εμπόρων Άρτας  

Παρακαλούμε για την άμεση εξέταση των συνημμένων, για την 

απάντηση και τις σχετικές σας ενέργειες καθώς και να μας ενημερώσετε 

σχετικά. 

Αθήνα 10.07.2024 

H καταθέτουσα Βουλευτής 

Γεροβασίλη Όλγα 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2209

Ημερομ. Κατάθεσης:

17/7/2024



 

ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ 

ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΩ

Ν 

ΒΙΟΤΕΧΝΩΝ & 

ΕΜΠΟΡΩΝ 

ΑΡΤΑΣ 
 

ΚΟΣΜΑ ΑΙΤΩΛΟΥ 
& ΠΡΙΟΒΟΛΟΥ 

ΤΗΛ.2681076976 
 

EMAIL: 
oeveartas@gmail.com 

ΠΡΟΣ:  
-ΥΠΟΥΡΓΟ ΕΘΝΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ ΚΑΙ 
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ  κ. Κωνσταντίνο 
Χατζηδάκη 
-ΥΠΟΥΡΓΟ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ κ. Παναγιώτη 
Θεοδωρικάκο 

ΑΡΙΘ. ΠΡΩΤ.: 24 
ΑΡΤΑ ,09/07/2024 

-ΠΡΟΕΔΡΟ ΚΕΕΕ κ. Ιωάννη Μασούτη  
-ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ ΑΡΤΑΣ 
- ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΕΣΤΙΑΣΗΣ ΔΙΑΣΚΕΔΑΣΗΣ 
ΑΡΤΑΣ «Ο ΞΕΝΙΟΣ»   
 
 

 

Θέμα : Αίτημα για μείωση ΦΠΑ στον κλάδο της Εστίασης 

 

Αξιότιμοι κύριοι Υπουργοί, 

Μετά τη γνωστοποίηση της υπ.΄ αριθ.: Ε2047/28-06-2024 εγκυκλίου της ΑΑΔΕ, η 

οποία αφορά στην αύξηση του ΦΠΑ από 13% σε 24% στην επιτόπια κατανάλωση 

(σερβιριζόμενα) κάθε είδους καφέδων, κακάο, τσαγιού, χαμομηλιού και λοιπών 

αφεψημάτων στις επιχειρήσεις εστίασης, έχουμε γίνει αποδέκτες πλήθους 

διαμαρτυριών από τα μέλη μας – επιχειρήσεις εστίασης, τον  Σύλλογο  Εστίασης 

Διασκέδασης  Άρτας  «Ο ΞΕΝΙΟΣ»  και Συλλόγους του Νομού. 

Οι επιχειρήσεις του χώρου, όλο αυτό το χρονικό διάστημα, αγωνίζονται να 

παραμείνουν βιώσιμες και να ανταπεξέλθουν σε όλες τις οικονομικές τους 

υποχρεώσεις. Η εν λόγω επαναφορά του ΦΠΑ, με αύξηση άνω των 10 μονάδων, 

είναι αδύνατον να απορροφηθεί από τις επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν βρεθεί το 

προηγούμενο διάστημα αντιμέτωπες με σειρά ανατιμήσεων στην ενέργεια και τις 

πρώτες ύλες. 

Οι επιχειρήσεις, οι οποίες πλήττονται από την επαναφορά του Φ.Π.Α. έχουν να 

ανταγωνιστούν σε παγκόσμιο επίπεδο αντίστοιχες επιχειρήσεις του εξωτερικού 

μιας και ο κλάδος αποτελεί αναπόσπαστος κρίκος της τουριστικής αλυσίδας 

καθιστώντας τα προϊόντα λιγότερα ανταγωνιστικά αλλά και σε εγχώριο επίπεδο το 

μέτρο θα λειτουργήσει επιβαρυντικά καθώς οι επιχειρήσεις εστίασης των οποίων τα 



ίδια προϊόντα θεωρούνται ότι δεν αποτελούν μέρος μιας συνολικής 

επιτόπιας παροχής υπηρεσίας εστίασης  θα συνεχιστεί να 

εφαρμόζεται ο μειωμένος συντελεστής Φ.Π.Α. 13%. 

Θεωρούμε ότι η κυβέρνηση μέχρι σήμερα έχει καταβάλλει και συνεχίζει να 

καταβάλλει προσπάθειες να ανταπεξέλθει στις ανάγκες στήριξης των επιχειρήσεων 

εστίασης. 

Ζητάμε την άμεση παρέμβασή σας για την μείωση του ΦΠΑ στο 13%, συμβάλλοντας 

με αυτόν τον τρόπο στην επιβίωση του κλάδου ώστε να ανακτήσουν οι επιχειρήσεις 

μέρος της δυνατότητας να είναι βιώσιμες στο άμεσο μέλλον. 

 

 

Με εκτίμηση, 

Για την Ομοσπονδία   

Ο Πρόεδρος  

Δημήτριος Χουλιάρας 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

              

                          



ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ  

ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ ΑΡΤΑΣ                                                                               Άρτα , 
09/07/2024                                                                                                           
              Ν.Π.Δ.Δ.                                                                                               Αρ. πρωτ: 919 
Δ/νση         : Κ. Αιτωλού & Ν. Πριοβόλου, 47132 Άρτα 
Τηλέφωνο : 2681028728 
Fax : 2681078654   
email           : epimelitirio@e-artas.gr 
Website      : www.e-artas.gr                                                   ΠΡΟΣ: 

- Υπουργό Εθνικής  Οικονομίας   

και  Οικονομικών     κ. Κωνσταντίνο 

Χατζηδάκη                                                                                                  
-Υπουργό Ανάπτυξης κ. Παναγιώτη 
Θεοδωρικάκο                                                                                                                                                          
-Βουλευτές Άρτας       
κα  Γεροβασίλη Όλγα                                            
κ. Γεώργιο Στύλιο 

-Πρόεδρο ΚΕΕΕ κ. Ιωάννη Μασούτη                                                                                                                                                             
                                                                                                   - Επιμελητήρια της Χώρας          

Θέμα : Αίτημα για μείωση ΦΠΑ στον κλάδο της Εστίασης 

Αξιότιμοι κύριοι Υπουργοί, 

Μετά τη γνωστοποίηση της υπ.΄ αριθ.: Ε2047/28-06-2024 εγκυκλίου της ΑΑΔΕ, η 

οποία αφορά στην αύξηση του ΦΠΑ από 13% σε 24% στην επιτόπια κατανάλωση 

(σερβιριζόμενα) κάθε είδους καφέδων, και ροφημάτων  στις επιχειρήσεις εστίασης, 

έχουμε γίνει αποδέκτες πλήθους διαμαρτυριών από τα μέλη μας – επιχειρήσεις 

εστίασης.  

Η νέα διευκρινιστική εγκύκλιος της ΑΑΔΕ, θέτει ένα ακόμα εμπόδιο στον κλάδο της 

εστίασης. Οι επιχειρήσεις του χώρου, όλο αυτό το χρονικό διάστημα, αγωνίζονται 

να παραμείνουν βιώσιμες και να ανταπεξέλθουν σε όλες τις οικονομικές τους 

υποχρεώσεις. Η εν λόγω επαναφορά του ΦΠΑ, είναι αδύνατον να απορροφηθεί 

από τις επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν βρεθεί το προηγούμενο διάστημα 

αντιμέτωπες με σειρά ανατιμήσεων στην ενέργεια και τις πρώτες ύλες. 

Η πρόσφατη ανακοίνωση οδηγεί σε οικονομική εξάντληση τα καταστήματα 

εστίασης, δημιουργεί αθέμιτο ανταγωνισμό και προκαλεί αυξήσεις τιμών που 

επιβαρύνουν τον τελικό καταναλωτή. 

Ζητάμε την άμεση παρέμβασή σας για τη μείωση του ΦΠΑ, ώστε να είναι βιώσιμες 

οι επιχειρήσεις στον κλάδο της εστίασης. 

 

Με εκτίμηση, 

 

Ιωάννης Γκολομάζος 

Πρόεδρος Επιμελητηρίου Άρτας 

 




